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Beszámoló a 2024-es évről 

Ismét eltelt egy év felettünk, minden örömével és bánatával, sikereivel és kudarcaival. 

Úgy érzi az ember, milyen igaza volt a rómaiaknak, akik az életrajzot curriculum vi-

tae-nek mondták. Szó szerint az élet versenykocsija. Olyan gyorsan véget ért, eltelt 

az év, hogy szinte észre sem vettük. 

Plébániánknak ez az év a kegyelem éve volt. Rákos Józsefet Dr. Székely János püspök 

úr a szombathelyi székesegyházban pappá szentelte. József június 30-án mondta 

plébániatemplomunkban első szentmiséjét. A magyar mondás szerint egy újmiséért 

érdemes egy új csizmát elkoptatni. Hálásnak kell lennünk a Jóistennek, időről időre 

megajándékoz bennünket kegyelmi ajándékával. Imádkozzunk azért, hogy ne sza-

kadjon meg a sor, legyen újabb tagja közösségünknek, aki meghallja Isten hívó sza-

vát, vállalja a papi hivatást, és újból lesz újmise plébániánkon. Szent VI. Pál pápa 

szerint, annyi pap lesz, amennyit a hívek kiimádkoznak. 

Újmisét mondott még plébániánkon Járfás Ádám, jelenlegi székesegyházi káplán, aki 

plébániánkon töltötte fél éves diakónusi gyakorlatát. Újmisét mondott még Rátkai 

István celldömölki káplán, akinek ősei horvátnádaljaiak, és aki sokszor volt itt ünne-

peinken a templomunkban. 

Rákos Józsefet a Megyés Püspök Úr Zalaegerszegre, a Mária Magdolna Plébániára he-

lyezte káplánnak. 

Változás plébániánk életében, hogy a Püspök Úr Nemesrempehollós és Egyházashollós 

községeket az egyházasrádóci plébániától hozzánk csatolta. 

November 15-i hatállyal a Megyés Főpásztor nyugállományba helyzete Rátkai Imre 

egyházasrádóci plébánost, és nyugdíjasként a horvátnádaljai plébániaházat jelölte 

lakhelyéül. Rátkai atya szülőfaluja Nádalja. Szülőháza szomszédságában töltheti 

nyugdíjas éveit. Ahonnan elindult, oda tért vissza. Ő látja el a horvátnádaljai temp-

lom szolgálatát, természetesen továbbra is a körmendi plébániához tartozik az ot-

tani közösség is. 

Sára nővér Horvátnádaljáról Körmendre költözött a templom mellett épülő zárdába. 

Az zárda épülete 2025 áprilisára készül el teljesen. 
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Ebben az évben a plébániatemplom számára új miseruhákat vettünk. Az orgonát meg-

tisztították, az ezalatt előjött elektronikai hibákat kijavították. A munka 1 700 000 

Ft-ba került, ebből 600 000 Ft-ot pályázaton nyertünk. Horvátnádalján elkezdtük a 

templom felmérését, ami ahhoz szükséges, hogy a felújítás ott is elkezdődhessen.  

A felmérési munkák eddig 900 000 Ft körül vannak. 

Magyarszecsődön két fát kellett kivágni a templom mellett rossz állapotuk miatt, mivel 

veszélyeztették a templomot. 550 000 Ft-ba került a kivágás. A templomba nyitható 

ablak került, mivel eddig a szellőzés nem volt megoldott. 

Az egyházmegye 2025-ben folytatja a körmendi templom felújítását, úgy tűnik a falak 

száradása lehetővé teszi a bepucolást.  

A Szűz Máriáról elnevezett nagyharangunk, ami a négy harang közül a legöregebb volt, 

az 1820-as években Grazban öntötték, elrepedt és egy darab letört belőle. Így új 

harangot kell öntetnünk. 

Hitéleti statisztika 

Plébániánkon 75 gyermeket kereszteltünk meg. 41 leányt és 34 fiút. 36 gyermek szüle-

tett szentségi házasságban. Körmenden 58, Horvátnádalján 4, Vasalján 9, Magyar-

szecsődön 4 keresztelő volt. Buzdítunk mindenkit, gyermekének adja meg a legfon-

tosabbat, a keresztséget, hogy Isten gyermeke lehessen. Nem jó a keresztséggel 

várni, minél előbb kapja meg a szentség által a gyermek az isteni Szentlelket! Min-

den gyermeket megkeresztelünk annak reményében, hogy a kegyelem gyümöl-

csöző lesz életében, és a hit által teljes emberi életet élhet az örökkévalóság bol-

dogságában beteljesedve. 

3 felnőtt más vallásból katolikus hitre tért. Jóisten teljesítse be bennük azt a jót, amit 

most elkezdett. 

65 gyermek részesült az első szentgyónás és szentáldozás szentségében. 63-an Kör-

menden, ketten pedig Magyarszecsődön. Olyan jó volna, ha az első szentgyónás és 

szentáldozás után rendszeresen járulnának a gyerekek a szentségekhez. Sajnos ez 

ritkán van. A szülők felelőssége ez, nem jönnek gyermekeikkel a szentmisékre. Nem 

adnak példát a szentségiéletben. 
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Bérmálkozónk 2024-ban 57 volt. 29 leány és 28 fiú. Itt még nagyobb a baj. Legtöbb 

szülő ösztönzi a gyermekét: „Már voltál bérmálkozó, nem kell templomba menned.” 

A bérmálás a felnőtté válás szentsége, pont ez után kellene tudatosan vállalni keresz-

ténységünket, megélni hitünket! 

15 pár kötött házasságot plébániánkon. Körmenden 9, Pinkamindszenten 1, Vasalján 

3, Magyarszecsődön 1 esküvő volt. Bárcsak többen lennének. A szentségi házasság 

nem csak egy papír, hanem az Isten kegyelmével egyéletre való elkötelezettség a 

szeretetben egymás mellett. 

2024-ben is a temetés volt a legtöbb plébániánkon. 105 elhunytat temettünk, 52 nőt 

és 53 férfit. 

Körmenden 64, Alsóberkifaluban 11, Felsőberkifaluban 1, Horvátnádalján 4, Pinka-

mindszenten 1, Kemestaródfán 1, Vasalján 5, Magyarnádalján 3, Magyarszecsődön 

7, Molnaszecsődön 4, Döröskén 1, Egyházashollóson 2, Nemesrempehollóson 1 te-

metés volt. 

A legszomorúbb, a 105 elhunytból mindössze 22 részesültek szentségekben. 

Ne féljünk papot hívni haldokló családtagunkhoz. Ha már beteg, legyünk segítségére 

abban is, hogy lelkét rendbe téve testi erőhöz is jusson! Aki hisz a túlvilági létben, 

annak nem lehet mindegy, elhunyt szeretett hozzátartozója hogyan távozik ebből 

az életből, felkészült-e az Istennel való találkozásra! 

Hálásan köszönöm Gábor és Adrián atya hűséges szolgálatát. 

Különösen is hálás vagyok templomaink kántorainak, sekrestyéseinek, takarítóinak, dí-

szítőinek. Nélkülük nem tudnánk templomainkban az Istent dicsérni, a legszentebb 

áldozatot bemutatni. Áldja meg Őket az Úr, és segítse Őket az új évben is munká-

jukban. 

Köszönöm a plébánián segítő irodistának, takarítónak, gondnoknak, hogy munkájukkal 

hozzájárulnak a plébánia működéséhez. 
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Nagyon köszönöm mindazoknak, akik egyházközségi hozzájárulásukat befizették. E nél-

kül nem tudnánk a plébánia működését biztosítani. 11 templomot, két plébániaépü-

letet, a közösségiházat és a zárdát kell fenntartanunk az egyházközségi hozzájáru-

lásból. Külön köszönöm a beszedőknek, hogy vállalják ezt a fontos, de sokszor ne-

héz, sőt megalázó munkát. Vannak, akik durva sértésekkel utasítják el a hozzájárulás 

befizetését, és ezt a beszedőknek kell elviselniük. Sajnos a megtagadók között olya-

nok is vannak, akik gyermeküket kereszteltették, vagy a katolikus iskolába iratták. 

Köszönöm a templomba járóknak, hogy perselyadományukkal is segítik templomain-

kat. Mindig megmutatkozik a Kedves Hívek önzetlen és nagylelkű jósága a gyűjtések 

alkalmával. 

Hálásan köszönöm azoknak, akik külön adományaikkal is segítik plébániánkat. 

Hála legyen a Mindenható Istennek, aki az elmúlt évben megtartott minket és gondvi-

selő kegyelmével segített bennünket. Az új esztendőben is legyen velünk az Úr, és 

mi is legyünk hűségesek Hozzá. Minden nap érezzük meg az Ő kegyelmét és áldását. 

Mindenkinek kívánok Istentől megáldott boldog, békés új évet! 

Körmend, 2025. január 4. 

  Kiss László 

  plébános 


